
Sátoraljaújhely Város Önkormányzat 

Képviselő-testülete 

 

Szám: ISU/771-39/2023. 

 

J e g y z ő k ö n y v  
 

Készült: Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testületének nyílt üléséről. 

 

A Képviselő-testületi ülés helye: Sátoraljaújhely Város Önkormányzat székhelyén, (3980 

Sátoraljaújhely, Kossuth Lajos tér 5.) a Városháza Dísztermében. 

 

A Képviselő-testületi ülés ideje: 2023. november 23. napján 8:00 órakor 

 

Jelen voltak:  Szamosvölgyi Péter polgármester 

Dankó Dénes alpolgármester 

Csernai Ferencné    

Kracson Norbert  

Lukács Tamás 

Palicz István  

Pasztorniczky István 

Róth József 

Schweitzer Tamás 

Sebes Péter 

Szabó János 

Szőnyi István  

képviselők 

 

Tanácskozási joggal meghívottak: Dr. Hörcsik Richárd országgyűlési képviselő, Stumpf Imre 

Jánosné önkormányzati tanácsadó, dr. Terdik Sándor jegyző, dr. Fazekas Márk Péter aljegyző, 

Tóthné dr. Galambos Andrea Borsod-Abaúj-Zemplén Vármegyei Kormányhivatal 

Sátoraljaújhelyi Járási Hivatal vezetője, Kuczik Júlia Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat 

elnöke, Szebényi Gáborné Német Nemzetiségi Önkormányzat elnöke, Balogh Ernő Roma 

Nemzetiségi Önkormányzat elnöke, Kababik Edina Városvédő és Szépítő Egyesület elnöke, 

Bartus István főépítész/csoportvezető, dr. Madák Tímea osztályvezető, Greskóné Tóth Erika 

osztályvezető, Matisz István osztályvezető, Jánosi Attila osztályvezető. 

 

Tanácskozási joggal jelen voltak: dr. Terdik Sándor jegyző, dr. Fazekas Márk Péter aljegyző, 

dr. Madák Tímea osztályvezető, Greskóné Tóth Erika osztályvezető, Matisz István 

osztályvezető, Jánosi Attila osztályvezető.  

 

Jegyzőkönyvvezető: Obráz Béláné 

 

Az ülés tervezett napirendi pontjait a jegyzőkönyvhöz csatolt meghívó tartalmazza. 

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: köszöntötte a képviselő-testület tagjait, a megjelenteket és 

az ülést megnyitotta. Javasolta, hogy a pénzben és természetben nyújtható szociális ellátásokról 

szóló 18/2021. (XI.24.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló előterjesztés 2. napirendi 

pontként kerüljön megtárgyalásra, továbbá az Interpelláció 9. napirendi pontként kerüljön 

felvételre, majd a 10. napirendi pontként az Egyebek, amelyen belül a sátoraljaújhelyi IV. 

számú felnőtt háziorvosi körzet területi ellátási kötelezettséggel történő feladatellátására 

vonatkozó helyettesítési szerződés módosítására vonatkozó előterjesztés kerüljön 
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megtárgyalásra. Továbbá javasolta a 11. napirendi pont felvételét Kérdés címmel, amelyet 

Sebes Péter képviselő úr címez a polgármester irányába.  Tájékoztatta a képviselő-testületet, 

hogy az előterjesztések az ülés előtt kiosztásra kerültek. Megállapította, hogy a testület 

határozatképes, mert 12 képviselőből 12 képviselő jelen van, továbbá megkérdezte, hogy van-

e valakinek egyéb javaslata a napirendeket illetően. 

 

Tekintettel arra, hogy egyéb javaslat nem hangzott el, Szamosvölgyi Péter polgármester 

javasolta az ülés módosított napirendjének elfogadását. 

 

S z a v a z á s :  a képviselő-testület szavazáskor jelen lévő 12 tagja, 12 igen szavazattal, –

egyhangúlag – elfogadta az ülés módosított napirendjét az alábbiak szerint: 

 

Napirend előtt: 

Tájékoztató a két testületi ülés közötti időszak legfontosabb eseményeiről és a tett 

intézkedésekről (szóban) 

Előterjesztő: Szamosvölgyi Péter polgármester 

 

Napirendi pontok: 

1. Előterjesztés Sátoraljaújhely Város Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 

4/2023.(II.14.) önkormányzati rendelet módosítására 
Előterjesztő: Szamosvölgyi Péter polgármester és dr. Terdik Sándor jegyző 

2. Előterjesztés a pénzben és természetben nyújtható szociális ellátásokról szóló 

18/2021. (XI.24.) önkormányzati rendelet módosítására  

Előterjesztő: dr. Terdik Sándor jegyző  

3. Előterjesztés a Helyi Választási Bizottság tagjainak, póttagjainak megválasztására  
Előterjesztő: dr. Terdik Sándor jegyző 

4. Előterjesztés Szamosvölgyi Péter polgármester 40 éves jubileumi jutalmára 

Előterjesztő: dr. Terdik Sándor jegyző 

5. Előterjesztés a 2023. évi útellenőri szolgálat beszámolójának elfogadására 
Előterjesztő: dr. Terdik Sándor jegyző 

6. Előterjesztés Sátoraljaújhely Város Önkormányzata 2024. évi folyószámla-hitel 

szerződésének megkötésére 

Előterjesztő: dr. Terdik Sándor jegyző 

7. Előterjesztés önkormányzati vagyonhasznosításra  

Előterjesztő: dr. Terdik Sándor jegyző 

8. Előterjesztés a lejárt idejű határozatok végrehajtásáról szóló tájékoztató 

elfogadására 

Előterjesztő: Szamosvölgyi Péter polgármester és dr. Terdik Sándor jegyző 

9. Interpelláció 

Előterjesztő: Schweitzer Tamás képviselő 

10. Egyebek – Előterjesztés a sátoraljaújhelyi IV. számú felnőtt háziorvosi körzet 

területi ellátási kötelezettséggel történő feladatellátására vonatkozó helyettesítési 

szerződés módosítására  

Előterjesztő: dr. Terdik Sándor jegyző  

11. Kérdés 

Előterjesztő: Sebes Péter képviselő 

 

Zárt ülésen: 

Előterjesztés a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 

2024. évi évfordulójára beérkezett pályázatok elbírálására 

Előterjesztő: dr. Terdik Sándor jegyző  
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Tájékoztató a két testületi ülés közötti időszak legfontosabb eseményeiről és a tett 

intézkedésekről  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: 2023. október 27-én a KEHOP-2.2.2 Derogáció Projekt 

záró rendezvényére került sor a Díszteremben. Több hiba merült fel a kivitelezés során, 

amelyek javításra kerültek, kerülnek. Hozzátette, hogy van egy keret, ami jótállási garanciának 

tekintendő, amennyiben felhasználásra kerül, a kivitelező kizárja magát abból, hogy 

pályázhasson Magyarországon. A szennyvíztelep korszerűsítésének beruházása 

problémamentesen lezárult, a kapacitása nagyobb az előírásokhoz képest. A projekt alatt a 

legtöbb problémát a szivattyúk környékén jelezték, a beállításokkal és az utak helyreállításával 

volt gond. November 3-án közrendvédelmi és közbiztonsági egyeztetés zajlott, november 8-án 

„Esély Otthon Sátoraljaújhelyen “rendkívüli együttes zárt ülésre, majd Közrendvédelmi 

Munkacsoport egyeztetésre került sor. November 8-án egyeztetett a CERTA Kft. 

ügyvezetőivel, továbbá a Gondosóra Programról adtak tájékoztatást a Sátoraljaújhelyi Kossuth 

Lajos Művelődési Központ Nyugdíjas Klubjának tagjai részére. November 9-én az OTP Bank 

Nyrt. tájékoztatóját hallgathatta meg Tiszaújvárosban aljegyző úr, ugyanezen a napon a 

Gondosóra Programról tájékoztatták az Oroszi Xénia Nyugdíjas Klub tagjait. November 10-én 

a Magyar Közút Nonprofit Zrt. vármegyei télindító tájékoztatójára került sor Miskolcon. 

November 11-én a Rákóczi Szövetség Emlékkonferencia és Díjátadó zajlott Budapesten, ahol 

a Magyar Nyelv Városa címet vehették át alpolgármester úrral a Nemzeti Színházban. A cím 

használata kiterjed arra, hogy a város bevezető útszakaszain, táblán is jelölve legyen a 

Sátoraljaújhely város jelző tábla mellett, továbbá a város hivatalos levelezésében a fejlécen is 

szerepelhet a cím. November 11-én a Hegyalja Néptánc Együttes 55. jubileumi ünnepségére 

került sor, november 13-án a Helyi Védelmi Bizottság ülése zajlott, majd az Anyanyelvápolók 

Szövetsége Magyar Nyelv Napi díszünnepsége a Petőfi Irodalmi Múzeumban Budapesten 

került megrendezésre, ahol ünnepi beszédet mondott. November 15-én az „Andrássy papíron” 

című kiállítás megnyitója zajlott a Levéltárban, az Andrássy 200 eseménysorozat záró 

rendezvényeként, ahol Oláh Tamás levéltárvezető tartott előadást. Javasolta a középiskolák 

diákjainak és azoknak, akik szeretik a történelmet, hogy látogassanak el a Levéltárba. 

November 16-án a BOKIK - TOP 100 kiadvány bemutatása zajlott Miskolcon, majd november 

17-én a Siketek és Nagyothallók Mountain Bike Világbajnoksága 2024. (World Deaf Mountain 

Bike Championship 2024) programmal kapcsolatban egyeztetett a világbajnokság 

sátoraljaújhelyi megrendezése okán. November 21-én a Polgármester Ösztöndíja az Árpád 

Vezér Gimnázium diákja, Novák Csaba részére és a Georgikon Görögkatolikus Mezőgazdasági 

és Élelmiszeripari Technikum, Szakképző Iskola és Kollégium diákja, Dupcsák Dávid részére 

került átadásra. Hozzátette, hogy szavazni lehetett a Príma Díjra, ebben az évben irodalmi 

kategóriában Bodnár László költő kapta meg az elismerést, gratulált részére, és megköszönte 

mindazoknak, akik szavazatukkal segítették.  Sajnálattal közölte, hogy Hrencsik Imre a 

napokban elhunyt, volt önkormányzati képviselő tagként segítette az önkormányzat munkáját. 

Kérte a képviselő-testületet és a megjelenteket, hogy egy perces néma felállással adózzanak az 

elhunyt tiszteletére.  

 

Egy perc néma tiszteletadás következett.  

 

 

1. Napirendi pont: Előterjesztés Sátoraljaújhely Város Önkormányzat 2023. évi 

költségvetéséről szóló 4/2023.(II.14.) önkormányzati rendelet módosítására 
 

Szamosvölgyi Péter polgármester: megkérdezte dr. Terdik Sándor jegyző urat és Greskóné 

Tóth Erika osztályvezető asszonyt, hogy van-e kiegészíteni valójuk a napirendi pont kapcsán. 
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Greskóné Tóth Erika osztályvezető: a 2023. évi költségvetés erre a naptári évre készült 

pénzügyi elemzés. Az önkormányzathoz ebben az időszakban befolyó pénzösszegek és a 

kiadások tervezett nyilvántartása, jelenleg végrehajtása zajlik. A Magyarország helyi 

önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény szigorú szabályai szerint a harmadik 

közzététel, módosítás zajlik. A költségvetés elkészítését az államháztartásról szóló 2011. évi 

CXCV. törvény és az államháztartásról szóló törvény végrehajtásáról szóló 368/2011. (XII.31.) 

évi kormányrendelet szabályozza, amelyek az év folyamán bekövetkezett változásokra is több 

előírást tartalmaznak. Az önkormányzat beruházásai hosszú távú tervek alapján készülnek, a 

finanszírozás nem biztos, hogy egybe esik a megvalósítás évével, a kiadások a jövő évben 

realizálódnak, ezért látható hiány a költségvetésben. A kimutatás az adott évben befolyó 

bevételek és kiadások adatait tartalmazza. Nagyon sok külső tényező befolyásolja a 

költségvetést, például a helyi adók, a helyi vállalkozásoknak az éves eredménye és még sok 

más belső és külső hatás.  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester kérte a képviselőket, hogy ismertessék a bizottságaik 

döntését. 

 

Lukács Tamás képviselő: ismertette a Pénzügyi Bizottság döntését, mely szerint a bizottság 

megtárgyalta, és 6 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadásra javasolja az előterjesztést 

a képviselő-testület számára. 

 

Sebes Péter képviselő: ismertette az Ügyrendi, Nemzetiségi és Városüzemeltetési Bizottság 

döntését, mely szerint a bizottság megtárgyalta, és 10 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett 

elfogadásra javasolja az előterjesztést a képviselő-testület számára. 

 

Csernai Ferencné képviselő: ismertette a Szociális és Egészségügyi Bizottság döntését, mely 

szerint a bizottság megtárgyalta, és 7 igen szavazattal, egyhangúan elfogadásra javasolja az 

előterjesztést a képviselő-testület számára.  

 

Kracson Norbert képviselő: ismertette az Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottság 

döntését, mely szerint a bizottság megtárgyalta, és 4 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett 

elfogadásra javasolja az előterjesztést a képviselő-testület számára.  

 

Szőnyi István képviselő: ismertette a Nevelési-Ifjúsági, Civil-Sportügyi és Közművelődési 

Bizottság döntését, mely szerint a bizottság megtárgyalta, és 5 igen szavazattal, 1 tartózkodás 

mellett elfogadásra javasolja az előterjesztést a képviselő-testület számára. 

 

Palicz István képviselő: ismertette a Gazdasági, Városfejlesztési és Vagyongazdálkodási 

Bizottság döntését, mely szerint a bizottság megtárgyalta, és 7 igen szavazattal, egyhangúan 

elfogadásra javasolja az előterjesztést a képviselő-testület számára. 

 

Kérdések következtek.  

 

Pasztorniczky István képviselő: az ülés elején kaptak egy költségvetés kiegészítést, amelyet 

bizottsági ülésen kért. Megkérdezte, hogy miért nőtt a költségvetési hiány 2,3-ról 2,6 milliárdra, 

van-e jogszabályi akadálya a további növekedésnek, meddig nőhet a hiány. A beruházások 

között a Nemzeti Összetartozás Hídja esetében 1,04-ről 1,9 milliárdra nőtt a 2023. évi 

előirányzat. A közbeszerzés alapján ez a projekt közel 4 milliárd forint összegű támogatást 

nyert. Az 1,9 milliárd forint már leszámlázott összeg. Megkérdezte mennyi van még hátra a 

beruházásból pénzügyi szempontból.  
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Greskóné Tóth Erika osztályvezető: a költségvetési hiány közel azonos a megelőző évek 

adataival, a 2022. évi költségvetési hiány nagyobb volt ebben az időszakban. Az aktuális évet 

érintő beruházásokkal kapcsolatos pénzmozgásokat tükrözi a költségvetés. Hozzátette, hogy a 

beruházások esetében azt kell feltüntetni, ami már realizálódott és kifizetésre került. 

Amennyiben a következő évben befejeződik a beruházás, akkor a fedezet teljes mértékben 

rendelkezésre fog állni. Hangsúlyozta, hogy ez a költségvetés nem vagyonkimutatás, kizárólag 

az ez évi pénzforgalommal kapcsolatos összegeket tartalmazza.  

 

Vélemények következtek.  

 

Pasztorniczky István képviselő: bizottsági ülésen elhangzott, hogy a Magyar Államkincstár 

bizonyos leiratban értesíti a módosításokról az önkormányzatot. A kiosztott kiegészítés egy 

általános meghatározás, konkrét leírásra volna kíváncsi. Hozzátette, hogy a költségvetés 

kiadásainak főösszege 7,6-ról 13,5 milliárdra nőtt, talán örvendetes is lehet a beruházások 

számának emelkedése kapcsán. Azonban a felújítások kiadási összege, a 182 millió forint nem 

változott, jobb lenne több.  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: jó lenne, ha több jutna a felújításokra. A saját 

lehetőségeihez képest az önkormányzat ennyit tud rendelkezésre bocsátani a költségvetésből. 

Azokra a beruházásokra, amelyek elvégzésre kerülnek, folyamatban vannak, az utolsó forintig 

rendelkezésre áll a fedezet. A pályázatok arról szólnak, hogy az új létesítmények beüzemelése 

utáni időszakban Sátoraljaújhely költségvetésének bevételei növekedhessenek, ezen extra 

bevételek felhasználásának céljai, módjai a későbbiekben kerülnek meghatározásra. A Nemzeti 

Összetartozás Hídja esetében a kivitelezés határideje: 2024. április vége. Nemcsak rövid, 

hanem közepes vagy hosszú távval is lehet számolni. Amennyiben nem stoppolták volna a 

Tokaj Fejlesztési Tanács forrás felhasználásának ez évi betervezett összegeit, abban az esetben 

a fő út Sátoraljaújhely esetében, valamint Sátoraljaújhely és Széphalom, Mikóháza között régen 

elkészült volna, ezen felül a főút Károlyfalva – Rudabányácska – Sátoraljaújhely szakasza is. 

A meghatározott célok nem változtak a Fejlesztési Tanács részéről, amennyiben a forrásátadás 

megtörténik a központi költségvetésből, akkor a célok megvalósulnak.  

 

Tekintettel arra, hogy további kérdés, vélemény nem hangzott el, Szamosvölgyi Péter 

polgármester elfogadásra javasolta a Sátoraljaújhely Város Önkormányzat 2023. évi 

költségvetéséről szóló 4/2023.(II.14.) önkormányzati rendelet módosítását. 

 

Szavazás: a képviselő-testület szavazáskor jelen lévő 12 tagja, 9 igen szavazattal, 3 

tartózkodás mellett az alábbi rendeletet alkotta: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

33/2023. (XI. 23.) önkormányzati rendelete 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 4/2023. (II.14.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 

 

A rendelet a jegyzőkönyv 1. mellékletét képezi.  

 

 

2. Napirendi pont: Előterjesztés a pénzben és természetben nyújtható szociális 

ellátásokról szóló 18/2021. (XI.24.) önkormányzati rendelet módosítására 

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: megkérdezte dr. Terdik Sándor jegyző urat, hogy van-e 

kiegészíteni valója a napirendi pont kapcsán. 
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Dr. Terdik Sándor jegyző: az ülés előtt kiosztásra került a rendeletmódosítás előterjesztése. 

A pénzben és természetben nyújtható szociális ellátásokról szóló rendeletben a karácsonyi 

többletkiadások fedezésének biztosítására, valamint a jogosultak közérzetének javítására 

hivatalból, egyszeri pénzbeli támogatás megállapítására kerül sor azon személyek részére, akik 

a 70. életévüket betöltötték, és Sátoraljaújhely Város közigazgatási területén bejelentett 

lakóhellyel rendelkeznek, továbbá igazoltan a szociális vetítési alap összegének tízszeresét meg 

nem haladó összegű havi nyugdíjban vagy nyugdíjszerű ellátásban részesülnek. Nekik eddig 

3.500 forintos utalvány került kiosztásra. 2022 novemberétől a nyugdíjból, valamint a 

nyugdíjszerű ellátásból élők esetében a jövedelem átlagosan 22%-kal emelkedett, erre 

tekintettel szükséges a támogatás esetén is növelni a jogosultsági jövedelemhatárt. A módosítás 

további indoka, hogy a települési támogatás évi egyszeri összege 3.500.- Ft-ban került 

meghatározásra, azonban a megnövekedett havi kiadások és a magas infláció miatt indokolt a 

támogatási összeg 4.000.- Ft-ra történő emelése. 

 

Szamosvölgyi Péter polgármester kérte Csernai Ferencné és Sebes Péter képviselőt, hogy 

ismertesse a Szociális és Egészségügyi Bizottság és az Ügyrendi, Nemzetiségi és 

Városüzemeltetési Bizottság döntését. 

 

Csernai Ferencné képviselő: ismertette a Szociális és Egészségügyi Bizottság döntését, mely 

szerint a bizottság megtárgyalta, és 7 igen szavazattal, egyhangúlag javasolja, hogy a pénzben 

és természetben nyújtható szociális ellátásokról szóló 18/2021.(XI.24.) önkormányzati rendelet 

módosításáról szóló rendeletet alkossa meg azzal a módosítással, hogy a rendelet-tervezet 2. §. 

a) pontjában szereplő „tizenkétszeresét” szövegrész helyébe „tizenháromszorosára” szöveg 

szerepeljen. A bizottság támogatja, hogy a 3.500, - forint támogatási összeg 4.000, - forintra 

emelkedjen.  

 

Sebes Péter képviselő: ismertette az Ügyrendi, Nemzetiségi és Városüzemeltetési Bizottság 

döntését, mely szerint a bizottság megtárgyalta, és 12 igen szavazattal, egyhangúlag javasolja, 

hogy a pénzben és természetben nyújtható szociális ellátásokról szóló 18/2021.(XI.24.) 

önkormányzati rendelet módosításáról szóló rendeletet alkossa meg azzal a módosítással, hogy 

a rendelet-tervezet 2. §. a) pontjában szereplő „tizenkétszeresét” szövegrész helyébe 

„tizenháromszorosára” szöveg szerepeljen. A bizottság támogatja, hogy a 3.500, - forint 

támogatási összeg 4.000, - forintra emelkedjen.  

 

Kérdések következtek.  

 

Szabó János képviselő: megkérdezte, hogy van-e konkrét adat arra vonatkozóan, hogy tavaly 

mennyien részesültek a 3.500 forintos támogatásban. 

 

dr. Terdik Sándor jegyző: pontos adatot nem tud jelenleg mondani, kb. 2000 fő részesült a 

támogatásban. 

 

Schweitzer Tamás képviselő: megkérdezte hogyan kerül kiosztásra az utalvány ebben az 

évben, korábban a Sátoraljaújhelyi Egyesített Szociális Intézmény, majd a Sátoraljaújhelyi 

Polgármesteri Hivatal intézte.  

 

dr. Terdik Sándor jegyző: a tavalyi évhez hasonlóan a hivatali ügyféltér helyiségben a 

munkatársaink a segítségével történik a kiosztás. Arra kérte a képviselőket, hogy jelöljék meg 

azt az időpontot, amikor ők is jelen tudnak lenni, így beszélgethetnek a körzetük polgáraival. 

 

Pasztorniczky István képviselő: megkérdezte, hogy minden képviselőre vonatkozik-e a 

jelenlét az utalvány kiosztásánál.  
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dr. Terdik Sándor jegyző: minden képviselő jelenlétére számít.  

 

Vélemények következtek. 

 

Szabó János képviselő: egyetértett a támogatási összeg emelésével, azonban úgy gondolta, 

hogy az infláció magasabb. Javasolta, hogy 5.000 forintra kerüljön emelésre a támogatási 

összeg.  

 

Kracson Norbert képviselő: mérlegelve az önkormányzat helyzetét, minden évben 

megvizsgálásra került az összeg. 2086 fő kapta meg tavaly a támogatást. Megfelelőnek tartotta 

a 4.000 forint összeget az önkormányzat költségvetéséhez viszonyítva. A tizenháromszoros 

összeg 370.000 forintot jelent, ezen összeghatárt meghaladó jövedelem esetén a kérelmező nem 

lesz jogosult a támogatásra.  

 

Szőnyi István képviselő távozott az ülésről 8:41 órakor. 

 

Róth József képviselő: támogatta Szabó János képviselő javaslatát, körülbelül kettő millió 

forint többlettel kellene számolni az önkormányzatnak. 

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: egyetértett Kracson Norbert képviselő válaszával. Magas 

azoknak az újhelyi polgároknak a száma, akiknek támogatást tud nyújtani az önkormányzat, 

mely akkor is megvalósult, amikor nehéz helyzetben volt a város.  

 

Tekintettel arra, hogy további kérdés, vélemény nem hangzott el, Szamosvölgyi Péter 

polgármester elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek a pénzben és természetben 

nyújtható szociális ellátásokról szóló 18/2021. (XI.24.) önkormányzati rendelet módosítását. 

 

Szavazás: a képviselő-testület szavazáskor jelen lévő 11 tagja, 11 igen szavazattal, –

egyhangúlag – az alábbi rendeletet alkotta: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

34/2023. (XI. 23.) önkormányzati rendelete 

a pénzben és természetben nyújtható szociális ellátásokról szóló 18/2021. (XI. 24.) 

önkormányzati rendelete módosításáról 

 

A rendelet a jegyzőkönyv 2. mellékletét képezi.  

 

Szőnyi István képviselő visszaérkezett az ülésre 8:44 órakor. 

 

 

3. Napirendi pont: Előterjesztés a Helyi Választási Bizottság tagjainak, póttagjainak 

megválasztására 

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: megkérdezte dr. Terdik Sándor jegyző urat, hogy van-e 

kiegészíteni valója a napirendi pont kapcsán. 

 

dr. Terdik Sándor jegyző: a választási eljárásról szóló 2013. évi XXXVI.  törvény alapján a 

Helyi Választási Bizottság három tagját és legalább két póttagot a települési önkormányzat 

képviselő-testülete a helyi önkormányzati képviselők és polgármesterek általános 

választásának évét megelőző évben, október 1. és november 30. között választja meg. 
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Személyükre a helyi választási iroda vezetője tesz indítványt, melyhez módosító javaslat nem 

nyújtható be. A Helyi Választási Bizottság tagjainak és póttagjainak megválasztásáról egy 

szavazással dönt a Képviselő-testület. A Helyi Választási Bizottság tagja és póttagja a 

megválasztását, megbízását követő öt napon belül a polgármester előtt esküt tesz. Az 

előterjesztés szerinti megalapozott döntés meghozatalához előzetesen felkeresték a bizottság 

tagjait, akik nyilatkoztak arról, hogy megválasztásuk esetén a tisztséget elvállalják, velük 

szemben összeférhetetlenségi okok nem állnak fenn. Javasolta, hogy Ádám László Csabánét, 

Kőhalminé Bodnár Juditot, Szabadka Sándort tagként, póttagként pedig Budainé Bodnár Editet 

és Bányácskiné Szabó Ildikót válassza meg a képviselő- testület.  

 

Kérdések, vélemények következtek.  

 

Róth József képviselő: megkérdezte, hogy a szavazóköri körzethatárok változtak-e. 

 

dr. Terdik Sándor jegyző: nem változtak.  

 

Tekintettel arra, hogy további kérdés, vélemény nem hangzott el, Szamosvölgyi Péter 

polgármester elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek a Helyi Választási Bizottság 

tagjainak, póttagjainak megválasztását az előterjesztésben foglaltak szerint.  

 

Szavazás: a képviselő-testület szavazáskor jelen lévő 12 tagja, 12 igen szavazattal, –

egyhangúlag – az alábbi határozatot hozta: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

186/2023. (XI.23.) határozata  

a Helyi Választási Bizottság tagjainak, póttagjainak megválasztására 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete döntött arról, hogy a választási 

eljárásról szóló 2013. évi XXXVI. törvény alapján a Helyi Választási Bizottság tagjainak és 

póttagjainak az alábbiakban felsorolt személyeket megválasztja: 

 

Tagként: 

1. Ádám László Csabáné 

2. Kőhalminé Bodnár Judit 

3. Szabadka Sándor 

 

Póttagként: 

 

1. Budainé Bodnár Edit 

2. Bányácskiné Szabó Ildikó 

 

Felhívta a Polgármestert, hogy a megválasztott tagoktól az esküt vegye ki. 

Határidő:2023. november 30. 

Felelős: Jegyző 

 

 

4. Napirendi pont: Előterjesztés Szamosvölgyi Péter polgármester 40 éves jubileumi 

jutalmára 

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: megkérdezte dr. Terdik Sándor jegyző urat, hogy van-e 

kiegészíteni valója a napirendi pont kapcsán. Hozzátette, hogy a szavazásban nem kíván részt 

venni.  
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dr. Terdik Sándor jegyző: a közszolgálati tisztviselőkről szóló 2011. évi CXCIX. törvény 

alapján a főállású polgármester foglalkoztatási jogviszonya a képviselő-testület és a 

polgármester között választással létrejövő, sajátos közszolgálati jogviszony, melynek 

értelmében a polgármester tekintetében a képviselő-testület gyakorolja a munkáltatói jogokat. 

A főállású polgármester foglalkoztatási jogviszonyban töltött időtartam közszolgálati, 

kormányzati szolgálati, valamint hivatásos szolgálati jogviszonyban töltött időnek és nyugdíjra 

jogosító szolgálati időnek számít. Szamosvölgyi Péter polgármester kinevezési anyagának 

áttekintése után megállapítást nyert, hogy a jubileumi jutalom számítás szempontjából 

figyelembe vehető közszolgálati, vagy azzal egy tekintet alá eső jogviszonyainak időtartama 

elérte a 40 évet, ezért 2023. november 25. napjával jogosult a jubileumi jutalomra. 

 

Szamosvölgyi Péter polgármester kérte Lukács Tamás képviselőt, hogy ismertesse a Pénzügyi 

Bizottság döntését. 

 

Lukács Tamás képviselő: ismertette a Pénzügyi Bizottság döntését, mely szerint a bizottság 

megtárgyalta, és 7 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadásra javasolja az előterjesztést a 

képviselő-testület számára. 

 

Kérdések, vélemények következtek. 

 

Pasztorniczky István képviselő: gratulált polgármester úrnak.  

 

Tekintettel arra, hogy további kérdés, vélemény nem hangzott el, Szamosvölgyi Péter 

polgármester elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek, hogy Szamosvölgyi Péter 

polgármestert 40 éves közszolgálati jogviszonyára tekintettel az előterjesztésben foglaltak 

szerint jubileumi jutalomban részesítse. 

 

Szamosvölgyi Péter polgármester érintettsége okán nem szavazott. 

 

Szavazás: a képviselő-testület szavazáskor jelen lévő 12 tagja, 11 igen szavazattal, –

egyhangúlag – az alábbi határozatot hozta: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

187/2023. (XI.23.) határozata  

Szamosvölgyi Péter polgármester 40 éves jubileumi jutalmáról 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Sátoraljaújhely Város 

Önkormányzat Képviselő-testületének Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 4/2018. 

(III.29.) önkormányzati rendelet 2. melléklet II. rész 2. pontja szerinti Pénzügyi Bizottságának 

előzetes állásfoglalását figyelembe véve döntött arról, hogy a közszolgálati tisztviselőkről szóló 

2011. évi CXCIX. törvény225/A. § (1) bekezdésében meghatározott munkáltatói jogkörében 

eljárva, a 150. § (1) bekezdése, és ugyanezen szakasz (2) bekezdés d) pontja, valamint a 225/L. 

§ (1) bekezdése alapján 

Szamosvölgyi Péter polgármestert 

 

40 éves közszolgálati jogviszonyára tekintettel  

 

5 havi illetményének megfelelő,  

bruttó 4.875.000, - Ft, (azaz négymillió-nyolcszázhetvenötezer forint) összegű 

 

jubileumi jutalomban részesíti. 
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Felhívta a jegyzőt, hogy a polgármester jubileumi jutalmának esedékesség napján történő 

kifizetésével kapcsolatos intézkedéseket tegye meg. 

 

Határidő: 2023. november 25.  

 

A határozatról értesül: 

- Szamosvölgyi Péter, Sátoraljaújhely Város polgármestere, 

- dr. Terdik Sándor, Sátoraljaújhely Város jegyzője, 

- a Sátoraljaújhelyi Polgármesteri Hivatal Pénzügyi és Adóhatósági Osztálya, 

- a Sátoraljaújhelyi Polgármesteri Hivatal – Jegyzői titkárság – Munkaügyi ügyintézői 

- Irattár 

 

 

5. Napirendi pont: Előterjesztés a 2023. évi útellenőri szolgálat beszámolójának 

elfogadására 

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: megkérdezte dr. Terdik Sándor jegyző urat, hogy van-e 

kiegészíteni valója a napirendi pont kapcsán. 

 

dr. Terdik Sándor jegyző: a közúti közlekedésről szóló 1988. évi I. törvény értelmében az 

országos és helyi közutak kezelője útellenőri szolgálatot működtet. Az útellenőr feladatai közzé 

tartozik a közút állapotának, tisztaságának, nem közlekedési célú igénybevételének a 

figyelemmel kísérése, közúti jelzések láthatóságának, épségének és működésének ellenőrzése, 

a közúttal és a forgalommal kapcsolatos információk szerzése és továbbítása, a közúti forgalom 

biztonsága érdekében az általa elvégezhető halaszthatatlan intézkedések megtétele, az 

intézkedés szükségességéről a kezelő haladéktalan értesítése. Az útellenőr feladatai nem csak a 

közutakkal kapcsolatos problémák vizsgálatára terjednek ki, hanem a hidak és egyéb 

műtárgyak, például átereszek, támfalak ellenőrzésére is. Sátoraljaújhely Város Önkormányzata 

közigazgatási területén a jogszabályi előírásoknak megfelelően működik az útellenőri szolgálat. 

Az ellenőri szolgálatot jelenleg a Városüzemeltetési-és Közterület-felügyeleti Osztályról 1 fő 

műszaki ügyintéző és 4 fő közterület-felügyelő látja el. Az előterjesztésben szerepel az 

útellenőri szolgálat 2023 évi beszámolója, amely részletesen tartalmazza munkájukat, 

tevékenységüket.  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester kérte Sebes Péter képviselőt, hogy ismertesse az Ügyrendi, 

Nemzetiségi és Városüzemeltetési Bizottság döntését. 

 

Sebes Péter képviselő: ismertette az Ügyrendi, Nemzetiségi és Városüzemeltetési Bizottság 

döntését, mely szerint a bizottság megtárgyalta, és 12 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadásra 

javasolja az előterjesztést a képviselő-testület számára. 

 

Vélemények következtek. 

 

Pasztorniczky István képviselő: több éve kérte, hogy a törvény által előírt útellenőri szolgálat 

működjön. Megköszönte a beszámolót.  

 

Kracson Norbert képviselő: van még egy terület, amelyben a közterület-felügyelők 

közreműködnek. A lejárt műszakival rendelkező gépjárművek illegális helyen történő 

tárolásával kapcsolatban indított eljárásokban is részt vesznek. Megköszönte a munkájukat.  
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Szabó János képviselő: mindezt ki lehet egészíteni az internethasználókkal. Sok olyan 

bejegyzés van, amely szerint táblákat, úthibákat, különböző anomáliákat fotóznak le. Javasolta, 

hogy ne az interneten tegyék közzé észrevételüket, bejelentésüket, hanem az erre a célra 

rendszeresített e-mail címre küldjék el. 

 

dr. Terdik Sándor jegyző: több fórumon hirdetésre került a bejelentes@satoraljaujhely.hu e-

mail cím, ahová bárki, bármilyen fotót, problémát közölhet, amelyet több hivatali dolgozó is 

figyel. Hozzátette, hogy az utóbbi időben a polgarmester@satoraljaujhely.hu és a 

jegyzo@satoraljaujhely.hu címekre is megnövekedett a bejelentések száma. Kérte, hogy 

amennyiben olyan problémát észlelnek, amely az önkormányzat hatáskörébe tartozik, és 

Sátoraljaújhely illetékességi területén történik, az említett három e-mail címre bármikor 

elküldhetik.  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: akik Budapestről jöttek látogatóba Sátoraljaújhelyre, azt a 

következtetést vonták le, hogy Sátoraljaújhely úthálózata jobb minőségű, mint némely 

budapesti kerületé. Az önkormányzat megtesz mindent azért, hogy járhatóak legyenek az utak 

és a járdák. Vásárlásra került egy kisebb méretű kátyúzó gép. 2024. tavaszára realizálódhat egy 

pályázat százmillió forint értékben, amely a belvárosban olyan útszakasz javítására kerül 

felhasználásra, amely forgalommal meglehetősen terhelt.  

 

Tekintettel arra, hogy további kérdés, vélemény nem hangzott el, Szamosvölgyi Péter 

polgármester elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek a 2023. évi útellenőri szolgálat 

beszámolóját az előterjesztésben foglaltak szerint. 

 

Szavazás: a képviselő-testület szavazáskor jelen lévő 12 tagja, 12 igen szavazattal, –

egyhangúlag – az alábbi határozatot hozta: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

188/2023. (XI.23.) határozata  

az útellenőri szolgálat 2023. évi beszámolójának elfogadásáról 
 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete döntött arról, hogy az útellenőri 

szolgálat 2023. évi beszámolóját az előterjesztésben foglaltak szerint elfogadja. 

 

 

6. Napirendi pont: Előterjesztés Sátoraljaújhely Város Önkormányzata 2024. évi 

folyószámla-hitel szerződésének megkötésére 
 

Szamosvölgyi Péter polgármester: megkérdezte dr. Terdik Sándor jegyző urat, hogy van-e 

kiegészíteni valója a napirendi pont kapcsán. 

 

dr. Terdik Sándor jegyző: a 300 millió forintos folyószámla-hitel az Önkormányzat 

likviditásának fenntartása érdekében szükséges 2024. évben is, amelyet az eddigi gyakorlatnak 

megfelelően az OTP Bank Nyrt.-től, az Önkormányzat számlavezető pénzintézetétől a 

leggazdaságosabb felvenni. Kérte a képviselő-testületet, hogy az előterjesztésben foglaltak 

szerint a hiteligényléshez járuljon hozzá.  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester kérte Lukács Tamás képviselőt, hogy ismertesse a Pénzügyi 

Bizottság döntését. 

 

mailto:bejelentes@satoraljaujhely.hu
mailto:polgarmester@satoraljaujhely.hu
mailto:jegyzo@satoraljaujhely.hu
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Lukács Tamás képviselő: ismertette a Pénzügyi Bizottság döntését, mely szerint a bizottság 

megtárgyalta, és 7 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadásra javasolja az előterjesztést a 

képviselő-testület számára. 

 

Kérdések következtek. 

 

Pasztorniczky István képviselő: megkérdezte, hogy közbeszerzés szükséges-e a hitel 

felvételéhez.  

 

dr. Terdik Sándor jegyző: nem szükséges. 

 

Szabó János képviselő: megkérdezte, hogy volt-e információgyűjtés más pénzintézettől, hogy 

milyen feltételekkel tudják a hitelt biztosítani.  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: az OTP Bank Nyrt. kapta meg a lehetőséget, azonban 

minden hitel esetében történik ajánlatkérés. A Magas-hegyi Turisztikai és Sportközpont 

közelében történő napelem park létesítése is hitelfelvételből történik, ebben az esetben más 

bankkal került megkötésre a hitelszerződés. Sátoraljaújhely Város Önkormányzatát is 

megkereste egy újonnan létrejött bank, amely törekszik a minél nagyobb országos lefedettségre. 

Az ajánlattételeknél minimális a különbség, de a kiválasztásnál döntően közrejátszik a 

kapcsolattartás, az ügyintézés határideje, továbbá, hogy mennyire rugalmasak a bankok, és 

helyben intézhetők-e az eljárások.  

 

Tekintettel arra, hogy további kérdés, vélemény nem hangzott el, Szamosvölgyi Péter 

polgármester elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek Sátoraljaújhely Város 

Önkormányzata 2024. évi folyószámla-hitel szerződésének megkötését az előterjesztésben 

foglaltak szerint. 

 

Szavazás: a képviselő-testület szavazáskor jelen lévő 12 tagja, 12 igen szavazattal, –

egyhangúlag – az alábbi határozatot hozta: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

189/2023. (XI.23.) határozata  

Sátoraljaújhely Város Önkormányzata 2024. évi folyószámla-hitel szerződésének 

megkötéséről 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete döntött a pénzügyi likviditás 

fenntartása érdekében 2024. január 1. és 2024. december 31. közötti időszakra, az OTP BANK 

Nyrt. mint számlavezető pénzintézetnél 300.000.000,- Ft összegű, 12 hónap futamidejű 

folyószámla-hitel szerződés megkötéséről. 

 

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a hitelszerződés megkötéséhez a 

szükséges intézkedéseket tegye meg és a hitelszerződést írja alá. 

 

A képviselő-testület a hitel és járulékai visszafizetésének biztosítékául az önkormányzat 

költségvetési saját bevételein belül a helyi adóbevételeket ajánlja fel. 

 

Felelős:   polgármester 

Határidő:   2023. november  
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7. Napirendi pont: Előterjesztés önkormányzati vagyonhasznosításra  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: megkérdezte dr. Terdik Sándor jegyző urat, hogy van-e 

kiegészíteni valója a napirendi pont kapcsán.  

 

Szóbeli kiegészítés nem történt.  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester megkérte Palicz István képviselőt, hogy a Gazdasági, 

Városfejlesztési és Vagyongazdálkodási Bizottság döntéseiről tájékoztassa a Képviselő-

testületet.  
 

Palicz István képviselő: ismertette a Gazdasági, Városfejlesztési és Vagyongazdálkodási 

Bizottság döntését, mely szerint a bizottság megtárgyalta, és 7 igen szavazattal, egyhangúlag 

elfogadásra javasolta az előterjesztést a képviselő-testület számára az alábbiak szerint: 

 

- vásárolja meg az ingatlan-nyilvántartás szerinti sátoraljaújhelyi 1372 helyrajzi számú, 

természetben a Sátoraljaújhely, Árpád utca 49. szám alatt található „kivett lakóház, 

udvar” megnevezésű, 1.819 m2 alapterületű ingatlan vonatkozásában Juhász Endre 

10584/105840 tulajdoni hányadát 356.870, - Ft és Székely Sándorné 1080/105840 

tulajdoni hányadát 36.415, - Ft összegben 

 

- ne jelölje ki elidegenítésre az ingatlan-nyilvántartás szerinti sátoraljaújhelyi 602/1 

helyrajzi számú, természetben a Sátoraljaújhely, Hunyadi utca 14. szám alatti „kivett 

lakóház, udvar” megnevezésű, 118 m2 alapterületű ingatlant. 

 

- jelölje ki elidegenítésre az ingatlan-nyilvántartás szerinti sátoraljaújhelyi 2823/A/6 

helyrajzi számú, természetben a Sátoraljaújhely, József Attila utca 14. szám alatti 

„lakás” megnevezésű, 69 m2 alapterületű ingatlant 8.128.000, - Ft induló licitáron. 

 

Palicz István képviselő: javasolta, hogy az ingatlan elidegenítése esetében a szerződésben 

kerüljön megjelölésre, hogy az utcakép miatt az ingatlan homlokzatának javítását határidőre 

végezze el az új tulajdonos.   

 

Tekintettel arra, hogy kérdés, vélemény nem hangzott el, Szamosvölgyi Péter polgármester 

elfogadásra javasolta az önkormányzati vagyonhasznosítás pontjait a képviselő-testületnek a 

Gazdasági, Városfejlesztési és Vagyongazdálkodási Bizottság által javasoltak szerint.  

 

Szavazás: a képviselő-testület szavazáskor jelen lévő 12 tagja, 12 igen szavazattal, –

egyhangúlag – az alábbi határozatot hozta: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

190/2023. (XI.23.) határozata  

önkormányzati vagyonhasznosításról 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete döntött arról, hogy az ingatlan-

nyilvántartás szerinti sátoraljaújhelyi 1372 helyrajzi számú, természetben a Sátoraljaújhely, 

Árpád utca 49. szám alatt található „kivett lakóház, udvar” megnevezésű, 1.819 m2 alapterületű 

ingatlan vonatkozásában megvásárolja Juhász Endre 10584/105840 tulajdoni hányadát 

356.870,- Ft, és Székely Sándorné 1080/105840 tulajdoni hányadát 36.415, - Ft összegben. 
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Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

191/2023. (XI.23.) határozata  

önkormányzati vagyonhasznosításról 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete döntött arról, hogy az ingatlan-

nyilvántartás szerinti sátoraljaújhelyi 602/1 helyrajzi számú, természetben Sátoraljaújhely, 

Hunyadi utca 14. szám alatti „kivett lakóház, udvar” megnevezésű, 118 m2 alapterületű 

ingatlant nem idegeníti el. 

 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

192/2023. (XI.23.) határozata  

önkormányzati vagyonhasznosításról 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete döntött arról, hogy az ingatlan-

nyilvántartás szerinti sátoraljaújhelyi 2823/A/6 helyrajzi számú, természetben a 

Sátoraljaújhely, József Attila utca 14. szám alatti „lakás” megnevezésű, 69 m2 alapterületű 

ingatlant elidegenítésre meghirdeti. 

 

Induló licitár: 8.128.000,- Ft. 

Kijelölt vevő: a liciteljáráson legmagasabb ajánlatot tevő pályázó 

 

 

 

8. Napirendi pont: Előterjesztés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról szóló 

tájékoztató elfogadására  

 

Tekintettel arra, hogy szóbeli kiegészítés, kérdés, vélemény nem hangzott el, Szamosvölgyi 

Péter polgármester elfogadásra javasolta a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról szóló 

tájékoztatót az előterjesztésben foglaltak szerint. 

 

Szavazás: a képviselő-testület szavazáskor jelen lévő 12 tagja, 12 igen szavazattal, –

egyhangúlag – az alábbi határozatokat hozta: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

193/2023. (XI.23.) határozata  

a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról szóló tájékoztató elfogadásáról 
 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete döntött arról, hogy a lejárt határidejű 

határozatok végrehajtásáról szóló tájékoztatót az előterjesztésben foglaltak szerint elfogadja. 

 

 

9. Napirendi pont: Interpelláció 
 

Szamosvölgyi Péter polgármester: a hétfői napon interpelláció érkezett Schweitzer Tamás 

képviselő részéről, melynek tárgya Interpelláció arról, hogy nem sérült-e a jog, a demokrácia 

és a tisztesség az SZMSZ módosítása során. A képviselőnek három perc áll rendelkezésére az 

interpelláció ismertetésére. Öt perce van a válaszadónak, valamint egy perc arra, hogy 

elfogadásra kerül-e a válasz vagy nem. Az interpellált személy az Ügyrendi, Nemzetiségi és 

Városüzemeltetési Bizottság elnöke, aki az interpellációról értesült. A válaszadásra ezen a 

napirenden belül van lehetőség.  
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Schweitzer Tamás képviselő: Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 4/2018. (III.29.) önkormányzati rendeletének 20. 

§-a alapján a következő interpellációt nyújtotta be a Bizottságnak. Polgármester Úr 2023. 

október 6-ra rendkívüli Testületi ülést hívott össze. Az előzetesen kiküldött anyagban és a 

napirendek között nem szerepelt az SzMSz módosítása. A sürgősség oka véleményem szerint 

nem volt megalapozott, mert kérdésére a Főépítész úr elmondta, hogy a partnerségi 

véleményezési eljárást 2023. december 31-ig kell lefolytatni és önkormányzati döntéssel le kell 

zárni. A határidő nem volt annyira szoros, hogy a szóban forgó napirendet ne lehetett volna az 

októberi rendes testületi ülésen tárgyalni. Az SzMSz módosítás tervezete már napokkal előre el 

volt készítve, tehát lett volna rá mód az előzetes anyagok mellé csatolni, és a meghívóban a 

napirendek közt szerepeltetni. Véelménye szerint természetesen mindannyian nagyon jól 

tudják, hogy ennek az ülésnek egyetlen célja volt, mégpedig az ő leváltása a Városüzemeltetési 

Bizottság éléről. Megjegyezte, hogy nem kíván a bizottság élére visszakerülni. Kérte, adjanak 

választ arra, hogy a Bizottság elnöke és képviselő tagjai mikor szereztek tudomást arról, hogy 

a Bizottság egyetlen napirendje mellé fel kell majd venni az SzMSz módosítását. Megkérdezte, 

hogy amennyiben tudták előre mi fog történni, nem gondolják-e, hogy a Városüzemeltetési 

Bizottság véleményét is ki kellett volna kérni az egyesülésről a demokrácia jegyében, nem 

gondolják-e, hogy a Városüzemeltetési Bizottság külsős tagjainak demokratikus jogai sérültek, 

mivel nem tehettek fel sem kérdést, és nem mondhattak véleményt. Ha nem tudták előre mi fog 

történni, akkor nem gondolják-e, hogy egy ekkora változtatást alaposabban elő kellett volna 

készíteni. Ha nem tudták előre, akkor miért próbálta a Bizottság elnöke és a jegyző távol tartani 

az ülésről, mikor tudván tudják, akkor is joga van beülni a bizottság ülésére, ha történetesen 

nem tagja. Ha viszont tudták előre mi fog történni, és nem akarták, hogy ott legyen, akkor miért 

nem úgy szervezték az aznapi „előadást”, hogy a Városüzemeltetési Bizottság és az Ügyrendi 

Bizottság egy időpontban ülésezzen, hiszen egyedül csak itt nincs a tagok között átfedés. Végül 

megkérdezte, hogy felmérték-e már, hogy melyek azok a polgármester indoklásában szereplő, 

„óriási kihívások”, és milyen konkrét, számokkal alátámasztott hatásai lesznek a város életére. 

Márpedig, ha az átszervezés ennyire rendkívülien égető volt, akkor már nem kellene-e tudniuk, 

napi hány turistával kell számolni, aki átmegy a világszenzációs hídon, ebből mennyi külföldire 

számítanak, mennyi többlet környezeti terhelést jelent a megjelenésük gépjárműveikkel, szállás 

és étkezés igényeikkel, egészségügyi igényeikkel, nyelvi nehézségeikkel. Megkérdezte 

továbbá, hogy mennyi bevételre számítunk, tehát mennyi az annyi. A hónapról hónapra 

beterjesztett napirendi pontokban, előterjesztések tárgyaiban, egyáltalán nem látja ezt a nagy 

készülődést, izgatott sürgést forgást, ami indokolta volna az átszervezést. 

 

Sebes Péter képviselő: a rendezési terv felülvizsgálatáról szóló döntés évekkel ezelőtt született 

és a pandémia alatt módosult. A megbízott településtervezők a véleményezési dokumentációt 

2023. szeptember 8-án küldték meg az önkormányzat részére. A településrendezési terv 

módosítása teljes eljárás keretében történik, amelyhez szakmai véleményezési eljárás és 

partnerségi egyeztetési eljárás lefolytatására van szükség. A képviselő testületnek döntenie kell 

a beérkezett véleményekről. A kész terveket főépítészi szakmai véleményezésre kell benyújtani 

a vármegyei főépítészi iroda felé. Támogató tartalmú szakmai vélemény alapján van lehetősége 

a képviselő testületnek tárgyalni és elfogadni a Város településrendezési eszközeit. Ennek a 

legvégső határideje 2023. december 31. Az eljárási határidők és a korábbi partnerségi 

rendeletünk módosítási igénye indokolta a rendkívüli testületi ülés összehívását és a döntés 

meghozatalát. Az SzMSz módosítása nem volt napokkal korábban előre elkészítve a testületi 

ülés napján, 2023. október 6-án a bizottsági és a testületi ülést megelőzően került kiosztásra, az 

SzMSz-ben meghatározott, véleményezésre jogosult Ügyrendi és Nemzetiségi bizottság 

tagjainak, ezt követően a Képviselő-testületnek. Nem volt mód az előzetes anyagok mellé 

csatolásra és a meghívóban való szerepeltetésre, hiszen 2023. október 6-án kelt az előterjesztés. 
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A Bizottság elnöke, és a Képviselő-testület tagjainak azon része, aki az Ügyrendi és 

Nemzetiségi Bizottság tagja is egyben, a Bizottság 2023. október 6. 8:30 órakor megtartott 

rendkívüli ülésén szerzett tudomást az SzMSz módosításáról szóló napirendi pont felvételének 

szükségességéről, a többi képviselő pedig a bizottsági ülést követő rendkívüli képviselő-

testületi ülésen. Az Mötv. 58. § (2) bekezdése alapján a képviselő-testület a bizottság személyi 

összetételét, létszámát a polgármester előterjesztésére bármikor megváltoztathatja, a kötelezően 

létrehozandó bizottság kivételével a bizottságot megszüntetheti. A jelenlegi SzMSz szerint a 

Városüzemeltetési Bizottság véleményezési jogkörében nem szerepel az SzMSz módosítására 

vonatkozó javaslat előzetes megtárgyalása. Amikor megalakul a képviselő testület, saját maga 

dönt a bizottságok számáról, létszámáról, ez testületi hatáskör. A képviselő testületnek joga, 

lehetősége van a bizottságok létrehozására, átszervezésére és megszüntetésére. Itt 

összevonásról döntött a testület. Humánus módon, hiszen minden bizottsági tag megtartotta a 

helyét. A rendelet-tervezet a jogalkotási és jogszabályszerkesztési szabályok alkalmazásával 

került megalkotásra az SzMSz-ben foglalt véleményezésre jogosult bizottság előzetes 

állásfoglalása mellett. A képviselő-testület ülésének időpontja mellett, a bizottsági ülések 

időpontját illetően a képviselők e-mailben előzetes tájékoztatást kaptak, továbbá a meghívók 

az SzMSz-nek megfelelően a város honlapján hirdetményezésre kerültek, és a helyben szokásos 

módon, a hirdetőtáblán való közzétételük is megtörtént. Bármelyik képviselőnek meg van a 

lehetősége arra, hogy a Városüzemeltetési Bizottság ülésén kívül más bizottság ülésén is részt 

vegyen. Sem a bizottság elnöke, sem a jegyző és egyik képviselő sem próbálta távol tartani az 

ülésről. A meghívók kiküldésének időpontjában nem volt tudomása a bizottságnak arról, hogy 

új napirendi pont kerül felvételre. Az egyeztetések a Magyar Turisztikai Ügynökség, az MTÜ 

volt vezérigazgató helyettesével folynak és többek között ezért is jött létre a Közrendvédelmi 

és Közbiztonsági Munkacsoport, hogy ebben az egyeztetésben nekik is és az összevont 

bizottságnak is van és lesz szerepe. Elkezdődhettek a tárgyalások az Árpád utcai ingatlannal 

kapcsolatban autóbusz parkoló létesítésére, és a vasúttal P+R parkoló kapcsán. A fejlesztés 

megvalósulása új feladatokat állít a város vezetése, a képviselő-testület és a bizottságok élé, 

melyet kérdéseiben képviselő úr is feszeget, új stratégiára, a megoldások keresésére van 

szükség. Gondolta, hogy erre utalt polgármester úr az “óriási kihívások” szavakkal.  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: egy perc áll rendelkezésére a kérdezőnek, hogy elfogadja-

e a választ vagy nem.  

 

Schweitzer Tamás képviselő: az elmondottakkal nagy részben egyetértett, a tényállásokkal 

tisztában van. Nem kifogásolta, hogy rendkívüli ülésre bevisznek egy anyagot, hogy minél 

hamarabb megoldódjon. Kérdéseire nagyrészt nem kapott választ. A Városüzemeltetési 

Bizottság nem lett megkérdezve, nem mondhatták el véleményüket. Megértette a választ, 

azonban nem fogadta el.   

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: a képviselő-testületnek lehetősége van elfogadni vagy nem 

a választ.  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester szavazásra bocsátotta, hogy a képviselő-testület a Schweitzer 

Tamás képviselő interpellációjára adott választ elfogadja vagy nem.  

 

Szavazás: a képviselő-testület szavazáskor jelen lévő 12 tagja, 8 igen, 1 nem szavazattal, 3 

tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

194/2023. (XI.23.) határozata  

az interpellációra adott válasz elfogadásáról 
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Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete döntött arról, hogy a Schweitzer 

Tamás képviselő által benyújtott interpellációra adott választ elfogadja. 

 

 

Szőnyi István képviselő távozott az ülésről 9:20 órakor. 

 

 

10. Napirendi pont: Egyebek  
 

 Előterjesztés a sátoraljaújhelyi IV. számú felnőtt háziorvosi körzet területi ellátási 

kötelezettséggel történő feladatellátására vonatkozó helyettesítési szerződés 

módosítására 
 

Szamosvölgyi Péter polgármester: megkérdezte dr. Terdik Sándor jegyző urat, hogy van-e 

kiegészíteni valója a napirendi pont kapcsán. 

 

dr. Terdik Sándor jegyző: a IV. számú felnőtt háziorvosi körzet jelenleg is betöltetlen, 

szükséges a feladatellátást a továbbiakban is helyettesítés útján biztosítani. A Fera 

Egészségügyi Bt. képviseletében Dr. Fera László háziorvos, mint személyes ellátásra kötelezett 

orvos vállalja, hogy 2024. január 1. napjától 2024. június 30. napjáig ellátja a IV. számú felnőtt 

háziorvosi körzet háziorvosi feladatait azzal, hogy a helyettesítési szerződés az önkormányzat 

részéről egyoldalúan felmondható, a IV. számú felnőtt háziorvosi körzet 2024. június 30. napja 

előtti betöltése vagy a háziorvosi körzetek átszervezése esetén. A szerződésben szerepel, hogy 

amennyiben sikerül betölteni a háziorvosi körzetet, vagy a körzet átszervezésére kerül sor, 

egyoldalúan felmondható legyen a helyettesítési szerződés. Az előterjesztés tartalmaz egy 

kiegészítést, amelyben kérte doktor úr, hogy az Alsóberecki, Felsőberecki és Széphalom 

rendelőiben kéthetente egy órát rendelhessen amellett, hogy a továbbiakban is fogadja rendelési 

időben a Sátoraljaújhely, Mártírok útja 14. szám alatti rendelőben a települések betegeit is. 

 

Szamosvölgyi Péter polgármester kérte Csernai Ferencné képviselőt, hogy ismertesse a 

Szociális és Egészségügyi Bizottság döntését. 

 

Csernai Ferencné képviselő: ismertette a Szociális és Egészségügyi Bizottság döntését, mely 

szerint a bizottság megtárgyalta, és 7 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadásra javasolja az 

előterjesztést a képviselő-testület számára.  

 

Tekintettel arra, hogy kérdés, vélemény nem hangzott el, Szamosvölgyi Péter polgármester 

elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek a sátoraljaújhelyi IV. számú felnőtt háziorvosi 

körzet területi ellátási kötelezettséggel történő feladatellátására vonatkozó helyettesítési 

szerződés módosítását az előterjesztésben foglaltak szerint. 

 

Szavazás: a képviselő-testület szavazáskor jelen lévő 11 tagja, 11 igen szavazattal, –

egyhangúlag – az alábbi határozatot hozta: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete  

195/2023. (XI.23.) határozata  

a sátoraljaújhelyi IV. számú felnőtt háziorvosi körzet területi ellátási kötelezettséggel 

történő feladatellátására vonatkozó helyettesítési szerződés módosításáról 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete döntött arról, hogy a Magyarország 

helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX törvény 13.§ (1) bekezdés 4. pontjában, az 

egészségügyi alapellátásról szóló 2015. évi CXXIII. törvény 5.§ (1) bekezdés a) pontjában, az 
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önálló orvosi tevékenységről szóló 2000. évi II. törvényben, továbbá az egészségügyi 

szolgáltatások Egészségügyi Alapból történő finanszírozásának részletes szabályairól szóló 

43/1999.(III.3.) Kormányrendeletben, a háziorvosi, házi gyermekorvosi és fogorvosi 

tevékenységről szóló 4/2000.(II.25.) EÜM rendeletben foglaltakra figyelemmel, területi ellátási 

kötelezettséggel bíró IV. számú felnőtt háziorvosi körzet ellátására Fera Egészségügyi Bt.-vel 

(képviseli: Dr. Fera László, adószám: 22303349-1-05) 2023. június 30. napján kötött 

helyettesítési szerződését a határozat mellékletében foglaltak szerint módosítja. 

 

Felhatalmazta a polgármestert a szerződésmódosítás aláírására. 

 

Felkérte a jegyzőt, hogy a szerződésmódosítás kapcsán a szükséges intézkedéseket tegye meg.  

 

A határozat melléklete a jegyzőkönyv 3. mellékletét képezi.  

 

 

Szőnyi István képviselő visszaérkezett az ülésre 9:23 órakor. 

 

 

Pasztorniczky István képviselő: olvasta polgármester úr közleményét, mely szerint: 

„Sátoraljaújhely város polgármestereként és újhelyiként elhatárolódom az elmúlt hetekben a 

nyilvánosság előtt megjelent alaptalan vádaskodásoktól, rágalmazásoktól, sértésektől, 

gyanúsítgatásoktól, amelyek önkormányzatunkat, képviselőtársaimat, kollégáimat és engem 

negatívan érintettek.” Megkérdezte, hogy valóban polgármester úr írta-e a közleményt. 

Amennyiben valóban megtörténtek a vádaskodások, akár bűncselekményeknek is 

minősülhetnek, tett-e feljelentést. Kérte, hogy részben ismertesse a képviselő-testületet, hogy 

milyen rágalmazásokról van szó.   

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: leírta a gondolatait, további hozzáfűzni valója nem volt.   

 

Dankó Dénes alpolgármester: bejelentéssel élt, mely szerint 2023. november 1. napjától a 

Zempléni Jégsport Egyesület alkalmazásában, mint segédedző vállal munkát. A munka 

díjazással jár, amelyet visszautal az egyesületnek támogatás formájában.  

 

Szabó János képviselő: talán egy évvel ezelőtt levelet küldtek polgármester úr, jegyző úr és 

aljegyző úr segítségével az illetékes minisztériumnak, hogy segítsenek felgyorsítani azt a 

folyamatot, hogy a leghamarabb és legszélesebb körben valamilyen összegért a csomagoló 

anyagok visszaváltása elkezdődhessen. Mindezeket tettek követték. Ha minden igaz, 2024-től 

a környezettudatosság felé mehet Magyarország.  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: remélte, hogy elindul ez a folyamat.  

 

Schweitzer Tamás képviselő: november 13-án teljes létszámmal újra elindult a 

Sátoraljaújhelyi Települési Értéktár munkája. A Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat két 

értékre tett javaslatot. Az egyik a Rozmaring Asszonykórus tevékenysége, akik az országban 

egyedülálló módon őrzik a hagyományt. A másik a gőzönfőtt gombóc gasztronómiai 

különlegesség Rudabányácskán, amely semelyik Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat területén 

nem lelhető fel. A bizottság egyhangúlag megszavazta mindkét értéket, így 53 helyi érték van 

az értéktárban. Szívesen várja a továbbiakban a javaslatokat az értéktárba, amelyek közül 

néhány esetleg még a megyének is felterjeszthető lehetne. A Borsod-Abaúj-Zemplén 

Vármegyei Értéktárban 19 sátoraljaújhelyi érték van nyilvántartva. Továbbá a Hungarikumok 

Gyűjteménye felé is újból szeretné elindítani az eljárást, a Magyar Kálvária ügyében.  
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11. Napirendi pont: Kérdés  
 

Szamosvölgyi Péter polgármester: Sebes Péter képviselő kíván kérdést intézni részére. A 

kérdezőnek 2 perc áll rendelkezésére, a válaszadásra 5 perc, amely után nincs lehetősége a 

képviselő-testületnek a választ elfogadni vagy nem elfogadni.  

 

Sebes Péter képviselő: véleménye szerint mi a célja az elmúlt hetekben a nyilvánosság előtt 

folyó hangulatkeltésnek, negatív hadjáratnak, amely polgármester urat, az önkormányzatot, 

annak szervezetét, működését és munkatársait érinti.  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: az interpellációt olvasva meglepődött, hogy ő került 

megszólításra. Az elmúlt két hónapban a közösségi média arról szól, hogy gyűlölködés, hamis 

állítások, igaztalan vádaskodások jelennek meg vele és munkatársaival kapcsolatban. A mai 

napig is mindig szétnéz az aulában, érzi azt a súlyt, felelősséget, amelyet azok az emberek 

hagytak örökül, akik a Hivatal falai között dolgoztak, alkottak: Kazinczy Ferenc, gróf Andrássy 

Gyula és Kossuth Lajos. 25 éve polgármester, és előtte négy évig képviselő is volt. Hatalmas 

csaták voltak. Mindenki intellektuálisan felkészült, korábban senki nem engedte meg magának 

a rosszindulatú hangos beszédet. A korábbi ellenfelekkel nem mindig értettek egyet, ettől 

függetlenül a másik emberségét, tisztességét, a más elfogadását nem kérdőjelezték meg, ezt 

leírni nem lehet, vagy megvan valakiben vagy nincs. Feladatok vannak, amelyeket meg kell 

oldani a képviselőknek a képviselő-testületi ülésen, és a magánéletben is.  

 

 

 

 

Tekintettel arra, hogy további észrevétel, kérdés, javaslat nem hangzott el, Szamosvölgyi Péter 

polgármester a nyílt ülést 9 óra 35 perckor berekesztette, majd a képviselő-testület zárt ülésen 

folytatta munkáját.  

 

 

 

 

K.m.f. 

 

 

 

 

 

dr. Terdik Sándor s.k. 

jegyző 

Szamosvölgyi Péter s.k. 

polgármester 

 
 


